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Protokół - projekt 

z LVII sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 30 kwietnia 2024 r.  

LVII sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Prowadziła je Przewodnicząca Rady 

Gminy Pawłowice Bogusława Pietrek. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Ad. 1 

Otwieram 57 sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest transmitowana online 

oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji nie ujawniać danych osobowych. 

Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy 

Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy  

o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć  

na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji. 

Witam Wójta, Zastępcę Wójta, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, 

sołtysów, radnych powiatowych. Witam przedstawicieli Policji powiatowej i Komisariatu 

Policji w Pawłowicach. Witam wszystkich gości, którzy uczestniczą dzisiaj w sesji  

oraz mieszkańców, którzy obserwują obrady poprzez transmisję. Proszę teraz radnych  

o potwierdzenie obecności na tabletach. Stwierdzam, że w obradach uczestniczy  

14 radnych.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu 

Ad. 2 

Przedstawię Państwu teraz porządek dzisiejszej sesji: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji z dnia 26 marca 2024 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2024-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/528/2023 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LIV/546/2024 z dnia 23 stycznia 2024 

r. o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu /letnie utrzymanie dróg 

powiatowych/. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Pawłowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Pawłowice. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta i Urzędu Gminy w kadencji 2018 – 2024. 

13. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działalności Rady w okresie kadencji 2018 – 

2024. 

14. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

15. Wolne głosy i wnioski. 
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16. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę, wobec 

tego porządek obrad uważam za przyjęty.  

 

Ad. 3 

Zatwierdzenie protokołu z 56 sesji z dnia 26 marca 2024 roku. Projekt protokołu radni mieli 

udostępniony na tabletach. Jest udostępniony w BIP-ie. Nie wpłynęły żadne poprawki.  

W związku z tym protokół uważam za przyjęty.  

Ad. 4 

W punkcie czwartym proszę Wiceprzewodniczącego Rady Pana Grzegorza Cyrulika  

o odczytanie wykazu pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest od 26 marca 

do 30 kwietnia 2024 roku. 1) pozytywna opinia Rady Sołeckiej na temat nadania nazwy 

ulicy Malinowa drodze w Warszowicach; 2) prośba o interwencję w sprawie przepompowni 

ścieków przy ulicy Wiejskiej w Jarząbkowicach; 3) Zarządzenie Wójta Gminy Pawłowice  

w sprawie przedłożenia sprawozdań i informacji za 2023 rok, przedstawienie Radzie Gminy 

Pawłowice informacji z wykonania planu finansowego rachunku związanego  

z przeciwdziałaniem COVID-19 za rok 2023, przedstawienie Radzie Gminy Pawłowice 

informacji o wykonaniu planu finansowego rachunku Funduszu Pomocy za 2023 rok;  

4) Informacja Polskiej Izby Gospodarczej Przemysłu Drzewnego na temat kryzysowej 

sytuacji branży drzewnej; 5) sprawozdanie z realizacji zadań zrealizowanych w 2023 roku 

określonych w programie wspieranie rodziny w gminie Pawłowice na lata 2021-2023;  

6) odpowiedź członka Rady Rodziców na pismo w sprawie zastrzeżeń w stosunku  

do procedury uchwalania budżetu jednostki samorządu terytorialnego i 7) informacja  

o odbiorze zadań pod nazwą budowa sieci wodociągowej przy ulicy Cieszyńskiej to jest 

droga wojewódzka 938 do ulicy Rolniczej w Jarząbkowicach. Dziękuję. To były wszystkie 

pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 5 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę teraz Pana Wójta o informację z działalności międzysesyjnej. 

 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Dzień dobry Państwu. Przedstawię sprawozdanie z działalności Urzędu Gminy oraz 

jednostek organizacyjnych za okres międzysesyjny, czyli od 26 marca do dnia dzisiejszego. 

Przewidywane wykonanie budżetu gminy na 31 marzec: dochody w wysokości 48 milionów 

690 tysięcy złotych, co stanowi 31,3 % zakładanego planu. Natomiast wydatki  

są wykonane w wysokości 33 milionów 860 tysięcy złotych, co stanowi 20,4 % planu. 

Zadłużenie gminy na dzień 26 kwiecień to 2 miliony 109 tysięcy 425 zł. W okresie 

międzysesyjnym wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej z wykonania 

budżetu gminy za ubiegły rok. Opinia została już opublikowana w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Gminy. W Referacie Podatków i Opłat w okresie międzysesyjnym 

wystawiono 177 upomnień z tytułu zaległości podatkowych i aż 87 upomnień dotyczących 

zaległości w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W Referacie Gospodarki 

Przestrzennej Geodezji i Mienia przekazano dyrektorom jednostek do stosowania nowe 

Zarządzenie Wójta odnośnie zasad przeprowadzania okresowych kontroli stanu 

technicznego i prowadzenia książek obiektów placów zabaw oraz siłowni plenerowych. 

Zawarto również aneks z Archidiecezjalnym Domem Hospicyjnym w Katowicach odnośnie 

wydłużenia okresu obowiązywania umowy użyczenia dla nieruchomości zabudowanej 

budynkiem gminnym w Krzyżowicach wykorzystywanym na opiekę hospicyjną. Umowa 

użyczenia będzie do 31 grudnia 2029 roku. 22 kwietnia została również zawarta ugoda  

z KWK Pniówek odnośnie naprawienia szkody spowodowanej ruchem zakładu górniczego 

polegającej na wypłacie odszkodowania za zniszczony drzewostan. To jest 203 sztuki drzew 

na nieruchomości gminnej. Kwota odszkodowania to 335 tysięcy złotych. Trwa również 

procedura sporządzenia projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu obejmującego fragment obszaru między ulicą Spacerową a ulicą Wyzwolenia  
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w Pawłowicach. Po otrzymaniu opinii i uzgodnień wprowadzono zmiany do tegoż projektu 

i został on przesłany ponownie do 13 instytucji i organów w celu ponownych uzgodnień. 

Rozpoczęto również prace związane ze sporządzeniem projektu planu ogólnego. 

Przygotowywane są również materiały dla pracowni urbanistycznej, która będzie 

opracowywać projekt planu. W zakresie oświetlenia drogowego zatwierdzono koncepcję 

budowy oświetlenia dla ulic Biskupa Pawłowskiego, Mały Rynek oraz Fredry  

w Golasowicach. Prace projektowe zakończą się na przełomie półrocza bieżącego roku. 

Opracowywana jest również dokumentacja na modernizację oświetlenia na terenie gminy 

Pawłowice w ramach funduszu z Polskiego Ładu. Audyt wraz z analizą dla około 125 

punktów oświetleniowych zostanie wykonany do 15 maja. Przygotowane zostały również 

dane oraz umowa do przeprowadzenia postępowania na zakup energii dla gminy 

Pawłowice. Postępowanie zostanie przeprowadzone w miesiącu maju i będzie obejmowało 

okres dostawy energii na lata 2025-2027. W zakresie utrzymania dróg trwają prace 

związane z remontami cząstkowymi dróg gminnych oraz rozpoczęto już pracę w ramach 

letniego utrzymania dróg gminnych. Podpisano również umowę na remont nawierzchni 

ulicy Podróżnej w Pawłowicach oraz zakończono wiosenne objazdy dróg gminnych przy 

udziale sołtysów. W zakresie inwestycji drogowej przebudowa odcinka ulicy Mickiewicza 

wraz z budową drogi obsługującej tereny inwestycyjne zakończono realizację dokumentacji 

projektowo kosztorysowej. Trwa weryfikacja tegoż opracowania, a w zakresie zadania 

budowlanego, czyli przebudowa ulicy Podlesia w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej  

w Jarząbkowicach wykonano już nawierzchnię bitumiczną na ulicy Podlesie oraz ulicy 

Bocznej. Trwają prace brukarskie i wykonanie poboczy. Remont pracy na drogach 

gminnych innych zarządców dróg na terenie naszej gminy to remont ulicy Śląskiej  

w Krzyżowicach i Boryńskiej w Warszowicach. I tutaj na 9 maja zaplanowano spotkanie  

w Urzędzie Gminy z przedstawicielami Starostwa Powiatowego, Powiatowego Zarządu 

Dróg, wykonawcą robót, a także z przedstawicielami Rady Sołeckiej Warszowice oraz 

radnymi Sołectwa Warszowice w celu omówienia harmonogramu i utrudnień związanych  

z realizacją prac remontowych na ulicy Boryńskiej. W zakresie przebudowy drogi 

powiatowej ulicy Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach zakończyły się tam już prace ziemne 

na całym odcinku objętym przebudową. Trwa budowa konstrukcji drogi. Ułożono również 

już dwie warstwy asfaltu na odcinku niespełna 200 metrów. I kolejna inwestycja to jest 

przebudowa drogi powiatowej ulicy Zwycięstwa w Krzyżowicach. W zakresie inwestycji 

kubaturowych, budowa skateparku w Warszowicach: dokumentacja projektowa jest  

w trakcie opracowania. Termin złożenia tej dokumentacji, to jest 19 czerwiec bieżącego 

roku. Kolejne zadanie to zamontowanie windy w Domu Ludowym Pniówek. Firma 

projektowa z Gliwic dostarczy nam komplet dokumentacji do 29 lipca bieżącego roku. 

Modernizacja budynku Ośrodka Pomocy Społecznej w Pawłowicach: wpłynęły dwie oferty 

na wykonanie audytu energetycznego, z cenami od 42 tysięcy do 59 tysięcy złotych. 

Zostanie wybrany wykonawca. W zakresie modernizacji pomieszczeń kuchennych  

w Przedszkolu Publicznym Modrzewiowy Ogród podpisana została umowa z wykonawcą 

dokumentacji z terminem wykonania do 19 czerwca. W zakresie prac budowlanych trwa 

budowa Domu Ludowego w Krzyżowicach. Kolejne zadanie to przebudowa instalacji wody 

użytkowej w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach oraz wymiana płyt poliuretanowych 

na placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Warszowicach. Zadania inwestycyjne 

realizowane w Wodociągach Pawłowickich to otwarto zapytania na zadania budowa sieci 

wodociągowej ulica Wyzwolenia do ulicy Zapłocie w Pawłowicach. Podpisano umowę  

na realizację zadania na kwotę 160 tysięcy złotych. Planowany termin zakończenia robót 

to 30 wrzesień bieżącego roku. Kolejne zadanie gdzie wyłoniono wykonawcę to budowa 

kanalizacji sanitarnej ulica Kolonia Studzieńska, Pszczyńska, Pawłowice. Podpisano 

umowę. Planowany termin realizacji to 30 październik bieżącego roku. Kolejne zadanie  

to otwarto zapytanie ofertowe na wykonanie zamówienia na sukcesywną dostawę środka 

antyodorowego, który jest dozowany w kanalizacji sanitarnej. Gminny Zespół Komunalny 

w okresie międzysesyjnym wykonał szereg zadań, m.in. malowanie sal lekcyjnych  

w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Pawłowicach oraz wykonano prace remontowe 

ściany przyziemia przy budynku Osiedlowego Domu Kultury. Wykonano również szereg 

remontów w budynku urzędu. Trwają również prace odbiorowe budynku Gminnego Zespołu 

Komunalnego. Sanepid i Powiatowa Straż Pożarna wydały już pozytywne stanowiska. 

Pozostaje tylko uzyskanie pozwolenia na użytkowanie. Oraz w jednostce wykonywano 

szereg bieżących cyklicznych prac. W zakresie ochrony środowiska zostało wystawionych 
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206 decyzji o zwrot podatku akcyzowego za zakupiony olej napędowy do produkcji 

rolniczej, na podstawie których do końca kwietnia wypłacono kwotę zwrotu w wysokości 

355 tys. zł. Ogłoszono również przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów. I w każdy 

piątek w punkcie informacje, ekodotacje pracownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego udziela 

pomocy rolnikom w wypełnianiu wniosków o dopłaty obszarowe. Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Pawłowicach został zarekomendowany jako organizacja partnerska lokalna 

do realizacji pomocy żywnościowej do 2027 roku. Ośrodek Pomocy Społecznej uczestniczył 

również w cyklu spotkań warsztatowych z seniorami i kontynuuje działania w ramach 

programu Korpus Wsparcia Seniorów, program Asystent Osoby z Niepełnosprawnością oraz 

programy osób z niepełnosprawnościami. W zakresie spraw obywatelskich od 25 marca  

do 11 kwietnia w szkołach podstawowych w Pawłowicach, Warszowicach  

i Pielgrzymowicach odbyły się dla uczniów Rady Pedagogicznej oraz rodziców warsztaty 

profilaktyczne o tematyce zachowań agresywnych i przemocowych. 26 kwietnia podpisano 

ze Śląskim Urzędem Wojewódzkim umowę na dofinansowanie pracodawcom kosztu zwrotu 

kształcenia młodocianych pracowników. Kwota umowna to 200 929 zł. 9 kwietnia  

o godzinie 17 został przywitany na terenie jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Warszowicach nowy ciężki wóz bojowy marki Scania, posiadający zbiornik na cele 

gaśnicze o pojemności 5000 litrów. Od 1 stycznia do 26 kwietnia wydano 1622, Pawłowickie 

Karty Mieszkańca i rozszerzono liczbę partnerów programu do 16. W Gminnym Zespole 

Oświaty rozstrzygnięto konkursy na Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Golasowicach, Dyrektora Publicznego Przedszkola w Warszowicach oraz  

w Pielgrzymowicach. Dnia 18 kwietnia zorganizowano naradę z udziałem Wójta Gminy, 

dyrektorów szkół i przedszkoli. Opracowano do zatwierdzenia oraz zatwierdzono arkusze 

organizacyjne szkół i przedszkoli na rok szkolny 2024-2025. Zwiększono również środki  

w kwocie 10 tysięcy o dotację celową przyznaną przez Wojewodę na wypłatę stypendiów  

i zasiłków szkolnych o charakterze socjalnym. W Gminnym Ośrodku Sportu rozstrzygnięto 

przetarg na wymianę nawierzchni sportowej na boisku zadaszonym przy Gminnym Ośrodku 

Sportu. Wartość inwestycji to 292 tys. zł. Prace wykonane zostaną w miesiącach czerwiec 

i lipiec bieżącego roku. Zakończono zapisy do czwartej edycji Pawłowickiej Ligi Tenisa 

Ziemnego. W bieżącym sezonie w lidze rywalizować będzie 29 zawodników, a oficjalne 

rozgrywki rozpoczynają się 1 maja. 20 kwietnia odbył się meeting pływacki organizowany 

przez klub pływacki Aquatica. Udział wzięło blisko 500 zawodników. 13-14 kwietnia  

na obiektach Gminnego Ośrodka Sportu odbył się kurs tańca nowoczesnego School Dance. 

W zawodach wzięło udział ponad 4000 zawodników. 21 kwietnia w obiektach GOS-u odbył 

się konkurs tańca nowoczesnego. W tych zawodach wzięło udział ponad 1000 uczestników. 

Gminna Biblioteka Publiczna w okresie międzysesyjnym zorganizowała spotkania w ramach 

Klubu miłośników historii, Klubu podróżnika pasjonaty, Klubu czytelnika. Były również 

spotkania zorganizowane z autorką książek dla dzieci i młodzieży. W filii osiedle 

zorganizowano już jedenastą edycję gminnego konkursu ekologicznego Ekodraka dla 

przedszkolaka i filia Golasowice znalazła się również w gronie pięćdziesięciu bibliotek 

wyróżnionych w projekcie Biblioteki pełne dobrej energii. Biblioteka otrzymała pakiet 

książek, na podstawie których przeprowadzi zajęcia proekologiczne. W okresie 

międzysesyjnym Gminny Ośrodek Kultury zorganizował spektakl dla dorosłych, dla dzieci, 

dla młodzieży. Odbył się również 27 Gminny Przegląd Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej. 

Zaplanowano również cykl spotkań dla seniorów. W Referacie Promocji i Integracji 

Europejskiej opracowano folder na zakończenie kadencji 2018-2024. 27 marca w telewizji 

TVT wyemitowano program Echa Regionów z gminy Pawłowice. 4 kwietnia w gminie 

Pawłowice przebywała czteroosobowa delegacja samorządowców z Austrii. 12 kwietnia pod 

tablicą pamiątkową na budynku Komisariatu Policji w Pawłowicach przedstawiciele 

samorządu, policji oraz uczniowie z pawłowickich szkół oddali hołd ofiarom zbrodni 

katyńskiej. Gmina Pawłowice jest w trakcie organizacji Śląskiego Święta Karpia, które 

odbędzie się 30 czerwca w parku przy Inhalatorium. Na stronie internetowej gminy 

zamieszczono około 70 aktualności. W Referacie Organizacyjnym, zamówieniach 

publicznych, dzisiaj miało miejsce otwarcie ofert na rozbudowę ulicy Pieczarkowej. 

Wpłynęło 5 ofert. Najtańsza oferta to 9 milionów 470 tysięcy. Najdroższa oferta  

to 12 milionów złotych. Ogłoszony jest, jak już wspominałam, przetarg na odbiór  

i zagospodarowanie odpadów z terminem otwarcia 21 maja. Ogłoszono również dzisiaj 

przetarg na budowę zaplecza sportowego w Warszowicach. Termin otwarcia ofert  

to 15 maja. Postępowania na etapie rozstrzygnięcia to ubezpieczenie majątku gminy, 
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obsługa prawna urzędu gminy i wymiana nawierzchni boiska wielofunkcyjnego przy ulicy 

Sportowej. Przebudowa mostu w ciągu ulicy Lipowej w Golasowicach. Tutaj przetarg został 

unieważniony z uwagi na liczne błędy w ofertach. W Referacie Organizacyjnym prowadzona 

była również obsługa wyborów samorządowych. 7 kwietnia wybrano 15-osobowy skład 

Rady Gminy. Frekwencja wyborcza wynosiła 50,8%. 21 kwietnia w drugiej turze wyborów 

wybrano wójta gminy. Frekwencja w tych wyborach wynosiła 38,64%. Pierwsza sesja nowo 

wybranej Rady wraz z wręczeniem zaświadczeń oraz złożeniem ślubowań będzie miała 

miejsce 7 maja o godzinie 15.00. W Biurze Funduszy Zewnętrznych w okresie 

międzysesyjnym 2 kwietnia został złożony wspólnie z klubem sportowym Fast Bike wniosek 

o dofinansowanie projektu Aktywnie na rowerach - promocja turystyki rowerowej. 

Wnioskowana kwota dofinansowania to 100 tys. zł. Całkowita wartość projektu to 111 tys. 

500 zł. 4 kwietnia udzielono również odpowiedzi w ramach negocjacji projektu zawodowcy 

w gminie Pawłowice. I tutaj ten projekt jest dofinansowany ze środków Unii Europejskiej 

w kwocie 984 tys. zł. Kolejne zadanie, to zostało ogłoszone postępowanie przetargowe  

na rozbudowę ulicy Pieczarkowej, tak jak Państwu wspominałam, otwarcie miało miejsce 

dzisiaj. 19 kwietnia ogłoszono zapytanie ofertowe dla Parafii Rzymskokatolickiej  

w Pielgrzymowicach i również 29 kwietnia ogłoszono zapytanie ofertowe dla Parafii 

Ewangelicko-Augsburskiej w ramach środków uzyskanych z Polskiego Ładu. Ponadto  

w okresie międzysesyjnym ogłoszono trzeci nabór na stanowisko skarbnika gminy. Zostało 

złożonych w wyniku naboru pięć ofert. Dwóch oferentów zrezygnowało z przystąpienia  

do rozmowy. W wyniku pracy komisji konkursowej dokonano wyboru skarbnika gminy  

w osobie Pani Mireli Brańczyk. Nie został natomiast rozstrzygnięty konkurs na stanowisko 

inspektora w Referacie Inwestycji - nie wpłynęła żadna oferta. W okresie międzysesyjnym 

odbyło się spotkanie 22 kwietnia z sołtysami. 23 kwietnia Pan Wójt uczestniczył  

w zgromadzeniu Międzygminnego Związku Komunikacyjnego. Z dniem dzisiejszym również 

został zawarty akt notarialny w sprawie nabycia gruntu w sołectwie Krzyżowice. Dziękuję 

bardzo, to wszystko. 

 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

Ad. 6 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Pani Wicewójt. Proszę teraz przewodniczących komisji o informację z działalności 

międzysesyjnej. Jako pierwszego proszę Pana Henryka Opackiego, Zastępcę 

Przewodniczącej Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. 

 

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEJ KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO HENRYK 

OPACKI 

Dziękuję Pani Przewodnicząca. Sprawozdanie międzysesyjne Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego za okres od 26 marca do 30 kwiecień 2024 rok. Komisja w okresie 

międzysesyjnym spotkała się jeden raz, to jest 23 kwietnia. Podczas oddzielnej części 

posiedzenia omówione zostały tematy inicjatywa lokalna i realizacja zadań z funduszu 

sołeckiego. Przeanalizowano również wnioski z zebrań wiejskich przeprowadzonych w 2023 

roku. W części wspólnej z Komisją Działalności Społecznej pozytywnie zaopiniowano 

projekt uchwały dotyczący budżetu, to jest w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 

rok oraz wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2028. Następnie radni zaopiniowali 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w temacie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pszczyńskiemu z przeznaczeniem na letnie utrzymanie dróg powiatowych. 

Przedstawiono również radnym projekt uchwały w sprawie unieszkodliwiania wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy, który również uzyskał pozytywną opinię Komisji.  

Na koniec zaopiniowano projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Rady Gminy 

Pawłowice. I to wszystkie tematy poruszane na komisji w okresie międzysesyjnym. 

Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Proszę Pana Zbigniewa Duszę, Przewodniczącego Komisji Działalności Społecznej.  
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PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Dziękuję. Komisja Działalności Społecznej spotkała się w okresie międzysesyjnym 23 

kwietnia. Tematem komisji było funkcjonowanie higieny szkolnej i potrzeby w tym 

zakresie. Dziękuję bardzo. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Panią Helenę Materę Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Dziękuję. Komisja rewizyjna odbyła dwa posiedzenia w okresie międzysesyjnym-  

3 kwietnia w Gminnym Zespole Oświaty. Była to kontrola działalności Gminnego Zespołu  

Oświaty i wydatkowania środków finansowych przyznanych na oświatę z podziałem  

na poszczególne placówki szkolne w roku 2023, dotacje dla przedszkoli niepublicznych  

i żłobka, ujęcie wydatków w porównaniu do dwóch lat poprzednich. Drugim tematem była 

kontrola rozliczenia dotacji z budżetu gminy przychodów i kosztów Gminnego Ośrodka 

Sportu w 2023 roku oraz wydatki w porównaniu do dwóch lat poprzednich. Natomiast 24 

kwietnia komisja odbyła kolejne posiedzenie w temacie kontrola rozliczenia dotacji na 

działalność Gminnego Ośrodka Kultury w roku 2023 w porównaniu do dwóch lat 

poprzednich. Drugim tematem była kontrola rozliczenia dotacji Gminnej Biblioteki 

Publicznej w roku 2023 w porównaniu do dwóch lat poprzednich. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Tomasza Żuchowskiego Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków 

i Petycji. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dziękuję, w okresie międzysesyjnym komisja nie odbyła żadnego posiedzenia. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Przechodzimy wobec tego do rozpatrywania zasadniczych punktów dzisiejszej 

sesji. Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego oraz Komisji Działalności Społecznej w dniu 23 kwietnia 2024 roku. 

Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je widoczne  

w BIP.  

 

Ad. 7 

W punkcie siódmym podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

gminy Pawłowice na lata 2024-2028. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, 1 przeciw oraz Komisji Działalności 

Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie tej uchwały? 

Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LVII/577/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2024–2028 została podjęta 13 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Andrzej Szaweł 

NIEOBECNI (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 8 

Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer LIII/528/2023 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2024. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za 1 

przeciw oraz Komisję Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby 
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zabrać głos w tej sprawie. Nie widzę wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na 

tabletach.  

Uchwała nr LVII/578/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/528/2023 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 2024 rok 

została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  
Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Andrzej Szaweł 

NIEOBECNI (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 9 

W punkcie 9 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer LIV/546/2024 z dnia  

23 stycznia 2024 roku o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu na letnie 

utrzymanie dróg powiatowych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisję Działalności Społecznej  

6 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Nie widzę. Wobec tego proszę  

o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LVII/579/2024 w sprawie zmiany Uchwały nr LIV/546/2024 z dnia 

23 stycznia 2024 r. o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu 

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5 do protokołu.  
Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie unieszkodliwienia wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 8 głosów za, 1 przeciw oraz Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy 

w sprawie tej uchwały chciałby ktoś z radnych zabrać głos? Nie widzę, wobec tego proszę 

o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LVII/580/2024 w sprawie unieszkodliwiania wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Pawłowice została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 6 do protokołu.  
Wyniki imienne: 

ZA (13) Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof Gryckiewicz, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Grzegorz Cyrulik 

NIEOBECNI (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 11 

Punkt jedenasty podjęcie uchwały w sprawie odwołania skarbnika gminy Pawłowice. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

8 głosów za, 1 przeciw oraz Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tej sprawie. Nie widzę, proszę więc o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LVII/581/2024 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Pawłowice 

została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
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ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Andrzej Szaweł 

NIEOBECNI (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 12 

Przechodzimy do punktu 12, Sprawozdanie z działalności Wójta i Urzędu Gminy w kadencji 

2018 - 2024. Proszę Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z działalności Wójta  

i Urzędu Gminy w kadencji 2018 - 2024. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Dzień dobry Szanowni Państwo, Państwo dziś słyszeli informacje z okresu 

międzysesyjnego, z jednego miesiąca, ile rzeczy się wykonuje w skali gminy. Natomiast  

w przeciągu pięciu ostatnich lat, czyli z kadencji Rady i Wójta pokrótce kilka slajdów, czy 

kilkanaście slajdów będzie pokazywało te najistotniejsze sprawy, które dotyczą naszej 

społeczności, czyli naszych mieszkańców, naszych firm działających na terenie gminy, 

naszych jednostek, oczywiście komisariatu, wszystkich, którzy współpracują z Urzędem 

Gminy. Szanowni Państwo, ta kadencja rozpoczęła się w 2018 roku. W 2014 roku zacząłem 

kadencję jako Wójt, część radnych też od 2014 roku. Był to okres ciężki, kiedy było trzeba 

zwracać Jastrzębskiej Spółce Węglowej podatki od wyrobisk 48 milionów, kredyt 4 miliony, 

a tych inwestycji sporo było przed nami. Następnie przez tą kadencję udało nam się to 

pospłacać, ale wiele inwestycji powstało, chociażby widoczny tu Dom Kultury, czy też 

Inhalatorium to takie priorytetowe inwestycje. Natomiast skupimy się teraz na tej kadencji 

ostatniej 2018-2024 i tutaj władza stanowiąca, czyli nasi radni. Dzisiaj jedna z radnych 

nieobecna, ale mamy tutaj wszystkich radnych z wójtem i Zastępcą Wójta. Szanowni 

Państwo istotna sprawa jeżeli chodzi o finansowanie i prowadzenie gminy, no wiadomo są 

środki finansowe i tu na tym diagramie przedstawiamy jakie środki finansowe były  

w pierwszym okresie, czyli w 2018, dochody, wydatki, ale ile na inwestycje wydatkowano 

i jak to poprzez poszczególne lata do 2023 roku. Dzisiaj na sesji był przyjęty budżet  

i wieloletnia prognoza finansowa i jakbyśmy tutaj dodali jedną z tych tabel jeszcze 2024 

rok to w porównaniu do dwóch milionów złotych które były w 2018 to dzisiaj słyszeliście 

175,5 miliona złotych, czyli gwałtowny wzrost dochodów, subwencje, ale również tutaj 

podatki, a głównie pozyskane środki unijne. Jeżeli dawniej jeszcze popatrzymy na 2014 

rok dochód na jednego mieszkańca w Gminie Pawłowice był 3200 zł, to na dzisiaj mamy 

10 300 zł. Także jesteśmy w czołówce w Polsce nie tylko w województwie śląskim. To 

predysponuje nas do tego, aby być dumni z tego co udało nam się w tym zakresie zrobić. 

Dochody to jedna sprawa, tu podziękowania dla naszych mieszkańców, którzy podatki 

regularnie wpłacają, nasze firmy, bo to są główne podatki, które wpływają do gminy, jak  

i te środki, które pozyskaliśmy z zewnątrz. Łącznie z tych wszystkich pozyskanych środków 

179 milionów złotych poszło na inwestycje, nie na bieżące utrzymanie, ale 179 milionów 

to jest poważna kwota przez te lata, które żeśmy zainwestowali, przy pomocy też 

zewnętrznych środków, jak z budżetu państwa, z Unii Europejskiej, Fundacja Jastrzębska. 

Także 67 milionów przez te lata pozyskaliśmy środków zewnętrznych. Szanowni Państwo, 

to zestawienie może być do wglądu zarówno Rady, jak i mieszkańcom, także można 

popatrzeć tutaj jak to wygląda od strony finansowej. Natomiast jeżeli chodzi już  

o zainwestowane pieniądze, te 179 milionów, to mamy taką ostatnią sztandarową 

inwestycję Wodny Plac Zabaw na Osiedlu. Tutaj również dołożyła się Jastrzębska Fundacja 

z Polskiego Ładu 2 miliony 700 tys. zł z 3 i pół miliona zł. Ogólnie dla mieszkańców nie 

tylko gminy, ale i z zewnątrz, którzy tutaj przyjeżdżają korzystają z tego wodnego placu 

zabaw. Kolejna duża taka inwestycja, która była wykonana w ostatnich latach to 

elektromobilność, tak się to nazywa, ale głównie to są przystanki autobusowe, centra 

przesiadkowe, 24 punkty, w tym 10 takich nowoczesnych z zapleczem, z toaletami 

samozmywalnymi.  Koszt 7,5 miliona zł wysoki, ale jeżeli nam się udało 5,5 miliona 

pozyskać, no to można powiedzieć, że tanim sumptem żeśmy nasze przystanki, nasze 

centra przesiadkowe nie tylko w samym centrum Pawłowic, ale również i w sołectwach 

pobudowali. Następną dużą inwestycją to było nasze lodowisko, właściwie to centrum 

multidyscyplinarne. Swoje lata to miało po 15 latach poszycie dachu, wichura zerwała, było 
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trzeba wymienić. W związku z tym, żeśmy generalnie przebudowali to z podwójnym 

zadaszeniem, z roletami zewnętrznymi, a jak i również tor curligowy. Tor curligowy  

w postaci niemalże takiego termosu. Inwestycja droga, ale jak wiemy, że pierwszy raz  

w tym sezonie samofinansująca. To było wielkie osiągnięcie dla załogi, dla pracowników, 

którzy tam pracują, ale dla tych, którzy korzystają, gdzie rekordy zostały pobite, jeżeli 

chodzi o uczestnictwo na lodowisku, prawie 22 tysiące wejść było, także to jest bardzo 

trafiona inwestycja. Następne inwestycje, jeżeli jesteśmy przy Gminnym Ośrodku Sportu 

to odbudowywany jest skate park na Osiedlu w nowej wersji, on jest w trakcie tej odnowy. 

Tu mamy na dole boisko do piłki plażowej, no i sauny, którymi się obok basenu szczycimy 

z wysokim standardem. Następne to prace wykonywane na naszych jednostkach, właściwie 

na kubaturach, czyli tu mamy bibliotekę z Gminnym Ośrodkiem Oświaty, mamy strażnicę 

w Jarząbkowicach, zostało tu wymienione zadaszenie elewacja. Gminny Zespół Komunalny, 

z prawdziwego zdarzenia - przebudowa jest w tej chwili na ukończeniu, jak to było  

w sprawozdaniu, że za chwilę powinniśmy dostać użytkowanie tego budynku. Gminy Zespół 

Komunalny, który działa jako jednostka Urzędu Gminy wykonał takie znaczące prace jak 

OPS, Strażnica w Warszowicach. Tu posłużyliśmy się firmą, ale przychodnia na ulicy 

Górniczej, na osiedlu została odnowiona, wyremontowana za kwotę 2,8 miliona, 

dobudowano windę dla osób niepełnosprawnych, także te podjazdy i te parkingi zostały 

wszystko zmodernizowane. Taką znaczącą inwestycją w ostatnich latach była wymiana 

oświetlenia z sodowego na ledowe. Praktycznie 70% energii na tym zaoszczędziliśmy. 

Także to sporo kosztowało, bo prawie 4 miliony złotych, ale 3 miliony złotych udało się 

pozyskać nam ze środków unijnych. I ostatnie dosłownie lampy to co było w dzisiejszym 

sprawozdaniu 125 sztuk będzie jeszcze wymienionych w najbliższym miesiącu oraz kolejne 

są dobudowywane. Oczekiwania mieszkańców są aby co rusz dobudowywać. W najbliższym 

czasie prawie 20 nowych punktów oświetleniowych będzie wybudowanych, ale wszystko 

już w wersji ledowej. I co ciekawe, że wszystkie nasze lampy nowe, które budujemy, 

podłączone są kablami podziemnymi, czyli znikają te pajęczyny, które do tej pory  

wisiały na słupach energetycznych. Natomiast w tej chwili na swoich słupach, czyli już  

z dzierżawy nie płacimy. Są instalowane nowe oświetlenia. Wodociągi Pawłowice główną 

taką sztandarową inwestycję, którą wykonały, to przebudowa stacji uzdatnienia wody  

w Golasowicach, studnia głębinowa. Powstał nowy zbiornik, wszystko za kwotę 3 miliony 

300 tysięcy złotych. Przebudowano również w ramach naszych instalacji 

przeciwpożarowych, ale to i hydranty, ale i te rurociągi, które nie spełniały wymogów 

zostały przebudowane za kwotę 7,5 miliona zł. Z tego 6,5 miliona również dotacji  

z Polskiego Ładu otrzymaliśmy. W kolejnym etapie za 8,5 miliona kolejne rzeczy 

przebudowywujemy. Tam gdzie między innymi są stalowe rurociągi. Tu na dole również 

mamy pokazane za milion dwieście przebudowa oczyszczalni mechanicznej na Pniówku. 

Wspólnie z Jastrzębską Spółką Węglową są remontowane, naprawiane nasze drogi gminne, 

powiatowe, ale przy okazji tego z Jastrzębską Spółką, tu szczególnie z kopalnią Pniówek, 

dogadujemy się w temacie dodatkowych inwestycji. Tam u góry pokazane jest eleganckie 

rondo, które w Krzyżowicach na skrzyżowaniu ulicy Śląskiej -Zwycięstwa -Ligonia powstało 

i również w Pawłowicach na skrzyżowaniu ulicy Wodzisławskiej z ulicą Kruczą. Kolejna 

inwestycj to budownictwo zastępcze za Dom ludowy - Strażnicę w Krzyżowicach budowany 

jest tam nowy dom ludowy, nowa Strażnica. Działka została tam zakupiona przez gminę. 

Kolejną działkę dzisiaj podpisaliśmy akt notarialny na rozszerzenie tych nieruchomości. 

Szanowni Państwo, wielką taką można powiedzieć inwestycję, jeżeli chodzi o ekologię,  

o czyste powietrze, no to przez te ostatnie lata to była wymiana kotłów na ekologiczne. 

Tutaj wydaliśmy prawie 6 milionów złotych na te inwestycje w ostatnim czasie, chociażby 

w zeszłym roku trochę mniej zainteresowanych było dotacją, wiadomo dlaczego, że nie 

wiadomo jaka cena paliwa, czy to węgiel, czy gaz, czy SEJ. Właściwie to z PGNiG, tak 

wzrosły mocno koszty tej energii, że mieszkańcy po prostu ograniczyli swoją chęć wymiany 

tych kotłów. Kolejny slajd pokazuje PSZOK, który był prowizoryczny w Gminnym Zespole 

Komunalnym. W tej chwili funkcjonuje z prawdziwego zdarzenia na niewielkiej powierzchni 

6,5 ara. Przypomnę, że kiedyś obawy były, że na 5 hektarach powstanie ten PSZOK 

składowisko odpadów, wysypisko śmieci. Nigdy on nie powstanie i nie można tam powstać 

na tych terenach, a myśmy się ograniczyli tutaj do tej lokalizacji na tych 6,5 arach, które 

pozyskaliśmy od KOWR-u. W następnym slajdzie mamy dom kultury na osiedlu. Nikt by 

nie rozpoznał, że tam kiedyś zbrojownia była, on raz, drugi był przebudowany, teraz dostał 

nową szatę, niektóre elementy zlikwidowane, niektóre dołożone. Także tu obok mamy na 
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dolnym slajdzie szkołę Zespół Szkół Ogólnokształcących na osiedlu. Termomodernizacja, 

kolejna wymiana okien, także tam non stop inwestycje trwają jeszcze na kolejnych slajdach 

będą pracownie pokazane. W Warszowicach nowy dach, nowa konstrukcja tego dachu, 

więźba również na tych łącznikach, ale i na hali sportowej. Tam jeszcze dalszy ciąg po 

wymianie kotłowni. Również następne inwestycje są przewidziane jeszcze w tym roku. 

Przebudowa przedszkola w Warszowicach za kwotę 2,7 miliona zł. Tutaj górne piętro 

zostało dobudowane, także warunki się poprawiły, również zewnętrzna elewacja super 

wygląda, a z drugiej strony tu nie widzimy, winda została zainstalowana dla osób 

niepełnosprawnych. Na dole mamy plac zabaw przy przedszkolu w Pielgrzymowicach. 

Szanowni Państwo stary plac zabaw raz że mały, dwa już niefunkcjonalny. Zostało na nowo 

wszystko wybudowane łącznie z boiskiem dla przedszkolaków w wersji z tartanem, także 

to jako pierwsze w gminie, bo kolejne takowe w Golasowicach żeśmy wybudowali. Budowa 

sali gimnastycznej wraz z rozbudową Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krzyżowicach. 

Nowa duża hala, która nie tylko dla szkoły, ale dla mieszkańców naszej gminy będzie 

służyła jak i drugi segment szkoły dobudowano. Dwie duże sale lekcyjne u góry, na dole 

pracownię, także kolejny duża inwestycja, która powstała w Krzyżowicach za kwotę 7,5 

miliona złotych. W Pawłowicach na Osiedlu przy Szkole Podstawowej nr 2, kompleks 

obiektów sportowych. Pamiętamy w jakim kształcie był z boiskami asfaltowymi, bieżnie, 

których praktycznie już nie było. Wszystko w wersji tartanowej. Również boiska  

do koszykówki, piłki ręcznej, do siatkówki. W ramach tych inwestycji poczynionych  

na osiedlu również zmodernizowano stołówkę i świetlicę. Stołówka, która codziennie prawie 

900 obiadów przygotowuje. W związku z tym to jest chyba w naszym regionie największa 

stołówka. Kwota wydatkowana to 3,5 miliona na tą inwestycję. Kolejna rozbudowa  

i przebudowa to jest Zespół Szkolno-Przedszkolny w Golasowicach. Tu również pokazana 

jest sala gimnastyczna już pełnowymiarowa. Powstała strefa relaksu i plac zabaw. Jeszcze 

na tym drugim placu zabaw nawierzchnia za niedługo zostanie wymieniona, a na placu 

zabaw przy przedszkolu w Pielgrzymowicach boisko tartanowe dla maluchów, żeby mogły 

w piłkę nożną trenować. W następnym slajdzie mamy Szkołę Podstawową  

w Pielgrzymowicach za 3,5 miliona zł, za 3 miliony zł dokonano przebudowy szatni 

sportowych dla dwóch klubów, jedna szatnia dla klubu Strażak Pielgrzymowice, druga dla 

UKS Pielgrzymowice. Amfiteatr po prawej stronie, a u góry plac zabaw i ścieżka 

edukacyjna. Nowoczesne wyposażenie w pracowniach naszej szkoły. Największe efekty  

są widoczne w Zespole Szkół Ogólnokształcących, gdzie pracownie do klimatyzacji, 

chłodnictwa, elektryczne, językowe, do nauki języków. Udało się również pozyskać 

dodatkowe  środki w Szkole Podstawowej numer 1, szkole w Warszowicach, 

Pielgrzymowicach, więc nowoczesne pracownie w Krzyżowicach, w tej nowo dobudowanej 

również nowe wyposażenie. Plac zabaw, miejsca rekreacji i wypoczynku i tutaj mamy  

w Jarząbkowicach przy ulicy Kasztanowej. Cały kompleks powstał wcześniej, tylko altana, 

później było boisko, teraz plac zabaw oraz ścieżka sensoryczna. W Golasowicach przy 

boisku powstało centrum rekreacji, tam przy ulicy Lema, a tu na Pniówku przez las ścieżka 

rekreacyjna, ścieżka dydaktyczna. Drogi chodniki, Szanowni Państwo, tutaj na pewno 

przyuważyliście w Pawłowicach przez te ostatnie lata, ile wymieniono nawierzchni dróg  

w Golasowicach, ulica Lema, Krzyżowa w Pięlgrzymowicach, Wiśniowa, Widokowa, 

Dąbkowa na Pniówku, Klonowa w Pawłowicach, Kwiatowa jest w Jarząbkowicach, Górka  

w Pawłowicach, Kolejowa w Warszowicach, Poprzeczna w Warszowicach, Myśliwska  

w Pawłowicach, Podlesie, w Pielgrzymowicach i ulica Boczna w Jarząbkowicach. To co 

dzisiaj Pani Zastępca Wójta czytała to niektóre prace szczególnie w Krzyżowicach, 

Warszowicach jak i w Pielgrzymowicach te największe inwestycje drogowe ostatnich lat są, 

a kolejne są w przygotowaniu chociażby Pieczarkowa w Pawłowicach. Chcemy również ulicę 

Podróżną z prawdziwego zdarzenia zrobić, gdzie mamy wybudowane przystanki kolejowe 

w Warszowicach jak i w Pawłowicach, ale w Pawłowicach mamy tymczasową drogę lokalną. 

Co roku wymieniamy nawierzchnie asfaltowe, nazywamy to wielkopowierzchniowe  

nakładki, ale i te drobniejsze jakieś ubytki, które w drogach zawsze po okresie zimowym 

powstają. Ulica Dąbkowa, ulica Kolejowa, ulica Krzyżowa, ulica Lema w Golasowicach.  

Na następnych slajdach mamy budowę ulicy Zapłocia w Pawłowicach za 6,5 miliona,  

ale tutaj w ramach naprawy szkód górniczych dołożyła się kopalnia i z prawdziwego 

zdarzenia powstała ulica z chodnikiem i oświetleniem. Ulica Podlesie w Pielgrzymowicach - 

9,5 miliona w trakcie budowy. Tam również pozyskaliśmy środki z Polskiego Ładu  

w wysokości 5 milionów. W Krzyżowicach chodnik wspólnie z powiatem przy ulicy Ligonia, 
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przy Wyzwolenia, ten odcinek za Zapłociem w kierunku Szybu Wschodniego, kopalni 

Pniówek, chodnik przy ulicy Wiejskiej w Jarząbkowicach. Wspomniane już tutaj przystanki 

kolejowe Pawłowice Śląskie i Warszowice. Tu nie udało się do końca doprowadzić tego żeby 

wszystkie pociągi w ciągu tygodnia się tam zatrzymywały jak i koleje śląskie w godzinach 

południowych, popołudniowych. Na ten moment zatrzymują się tylko pociągi w dni 

weekendowe świąteczne. Ale wszystko przed nami, ponieważ jest zmiana infrastruktury 

kolejowej w Chybiu, po skończeniu jest deklaracja, że te pociągi w ciągu tygodnia, czyli 

cztery składy do południa, cztery po południu również będą tu uruchomione z Gliwic do 

Wisły, bo można się teraz dostać również do Bielska i do Żywca. Bezpieczeństwo to istotna 

sprawa tutaj, jeżeli chodzi o działalność Rady, Rad Sołeckich, ale i Wójta, a mianowicie to 

skrzyżowanie bardzo niebezpieczne w Pawłowicach przy źródełku. Tam zainwestowaliśmy 

w budowę sygnalizacji świetlnej. Ale jedna z większych takich, a nie tak kosztownych 

inwestycji, to było przełożenie fotoradaru na drodze szybkiego ruchu w kierunku Skoczowa, 

Wisły, gdzie dziennie dochodziło do kilka wypadków, maksymalnie kiedyś nawet 12 w jeden 

dzień. W tej chwili ani jednego wypadku nie ma, więc to kosztem niewielkim, bo raptem 

60 tysięcy złotych, a tak poprawiło bezpieczeństwo na naszej drodze. Jeżeli chodzi  

o działalność przeciwpożarową, to dalej utrzymujemy sześć ochotniczych straży pożarnych, 

w większości po dwa wozy bojowe, a dla Warszowic zakupiono nowy wóz strażacki, gdzie 

gmina dopłaciła 700 tysięcy złotych. To jest wóz bojowy ze zbiornikiem 5 kubików czyli  

5 metrów sześciennych na wodę oraz również ma zbiornik na pianę. Jeżeli chodzi  

o zabezpieczenie naszych mieszkańców jeżeli chodzi o zdrowie, przychodni zdrowia nie 

przybyło. Są problemy na tych przychodniach ze względu na braki kadrowe. Natomiast 

pogotowie ratunkowe, które też od lat, jeszcze śp. Damian Galusek się starał, wreszcie, 

udało mi się tutaj, żeby pozyskać pogotowie ratunkowe. Zadaszenie pod samochód, ale 

również wszystkie pomieszczenia, które potrzebne były dla pogotowia zostały przez gminę 

wykonane. Zieleń pawłowicka, wcześniej do 2021 roku korzystaliśmy z firmy zewnętrznej, 

natomiast od 2021 roku w Gminnym Zespole Komunalnym powstała specjalna brygada, 

która wykonuje nasadzenia, utrzymuje tą zieleń i tak opinia zewnętrzna jest, że te 

centralne miejsca w naszych sołectwach, czy tu w centrum koło Urzędu Gminy są mocno 

zadbane. Mało ta brygada wykonała pracę na Pniówku przy Domu Ludowym, taki mały 

park jak w Jarząbkowicach. W zeszłym roku obchodziliśmy 50-lecie istnienia gminy 

Pawłowice. Tu zaprosiliśmy samorządowców z sąsiednich miast, gmin. Na tej uroczystości 

podpisaliśmy z Politechniką Śląską umowę o współpracy w zakresie samowystarczalności 

energetycznej w gminie Pawłowice. Te instalacje fotowoltaiczne, te karparki, które mamy 

z instalacjami fotowoltaicznymi powodują to, że koszty zakupu energii elektrycznej nam 

nie wzrosły jako gminie, ze względu na to, że sami jesteśmy już dużym producentem 

energii elektrycznej. Tą uroczystość nam uświetnił Stanisław Sojka i Martyna. Szanowni 

Państwo, wydarzenia kulturalne, coroczne imprezy Dni Pawłowic, Talizmaniada, Akademia 

Kontrabasowa, jakbyście zobaczyli tyle kontrabasów, nigdy w życiu nie widziałem co tam 

z Chin, przyjechało 50 kontrabasistów i z tymi kontrabasami przylecieli. Także takiego 

wydarzenia z takimi instrumentami to jeszcze nie widzieliśmy, ale mamy też takie imprezy 

taneczne, które na naszym GOS-ie się odbywają, 4600 tancerzy brało udział, w poprzednim 

roku prawie że tyle samo, duże imprezy kulturalne, chociażby tutaj współfinansowaliśmy  

film wspólnie z Jastrzębską Spółką Córy Węgla. W Domu Kultury różne imprezy  

się odbywają, a mianowicie EM słynny na całą Polskę, u góry mamy dożynki, te dożynki  

w Jarząbkowicach były, ale co roku mamy w innym sołectwie. Tutaj każda z naszych 

jednostek od biblioteki poczynając, a również OPS robi spotkania, imprezy plenerowe, 

strażacy swoje imprezy robią. Każda z organizacji organizuje spotkania nie tylko dla dzieci,  

ale i również dla osób starszych. Z wydarzeń sportowych, no tu akurat największy klub 

sportowy to GKS Pniówek. Mamy też imprezy przez gminę organizowane, a mianowicie 

Runmageddon, Bieg Pawłowicki, dla dzieciaków Runmageddon, turniej piłki na tej hali 

zadaszonej, mamy Akademię Tenisową. Mamy turnieje szachowe, Nocny Maraton 

Szachowy, Aquatica - Międzynarodowy Turniej Pływacki, organizowane są turnieje 

curlingowe, tenisowe, koszykówka, judo, no sporo tych inicjatyw, jeżeli chodzi o sport. 

Natomiast my również doceniając te działania nagradzamy co roku za tą działalność 

medalem Za Zasługi dla gminy Pawłowice oraz Firma z Tradycjami. Szanowni Państwo, 

Wójt jak się mówi zrobi, nie zrobi, Rada musi to zatwierdzić co chce Wójt zrobić, ale bez 

tych pracowników, którzy tutaj są, plus pracownicy z naszych jednostek, którzy 

przyczyniają się do tego, że ta gmina rozkwita, też dzięki podatkom, które wpływają  
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od mieszkańców, od firm. Ale mieszkańcy również pracują na ten wygląd Gminy Pawłowice  

z zewnątrz. Jak się gminę postrzega w rankingach, jeżeli chodzi o gospodarność,  

to w Powiecie Pszczyńskim na pierwszym miejscu, w województwie trzecie miejsce, w skali 

kraju też w czołówce jesteśmy, więc to nie tylko dochody, ale i gospodarność, którą się 

cechuje gmina Pawłowice. To jak gmina wygląda, to jest zasługa nas wszystkich. Dziękuję 

bardzo. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Ad. 13 

Dziękuję Panu Wójtowi. Proszę Państwa teraz ja złożę sprawozdanie z działalności Rady 

Gminy. Wprawdzie może nie jest tak obszerne, ale też bardzo ważne. Rada Gminy 

pracowała bardzo owocnie przez pięć lat. Szanowni Radni, Panie Wójcie, drodzy Goście, 

Panie i Panowie. Dobiega końca ósma kadencja Rady Gminy Pawłowice. Nadszedł czas  

na podsumowanie i przegląd tego co wydarzyło się w minionych latach. 21 października 

2018 roku w wyborach powszechnych wybrano piętnastu radnych w piętnastu 

jednomandatowych okręgach. Po kolei, w sołectwie Golasowice wybrano Worynę 

Krzysztofa, w sołectwie Jarząbkowice Dariusza Czakona, w sołectwie Krzyżowice Fojcika 

Piotra. W sołectwie Osiedle Pawłowice Zbigniewa Dusze, Bogusławę Pietrek, Karolinę 

Szymaniec-Mlicką, Tomasza Żuchowskiego. W sołectwie Pawłowice Grzegorza Cyrulika, 

Irenę Grabowską, Janusza Harazina. W sołectwie Pielgrzymowice Henryka Opackiego, 

Kamila Wawrzyczka. W sołectwie Pniówek Helenę Materę. W sołectwie Warszowice 

Damiana Hermana i Andrzeja Szawła. Pierwsza sesja nowo wybranej Rady została zwołana 

przez Komisarza Wyborczego w Bielsku Białej na dzień 20 listopada 2018 roku. Obrady  

do czasu wyboru przewodniczącego prowadził najstarszy wiekiem radny Andrzej Szaweł. 

Radni na pierwszej sesji złożyli ślubowanie i tym samym rozpoczęła się prawomocna 

działalność Rady Gminy Pawłowice. W tajnym głosowaniu Rada Gminy wybrała 

przewodniczącego Rady, radnego Andrzeja Szawła i Wiceprzewodniczącą Rady radną Irenę 

Grabowską. Na drugiej sesji powołano składy komisji. Do komisji rewizyjnej powołano 

Dariusza Czakona, Zbigniewa Dusze, Materę Helenę, Szymaniec-Mlicką Karolinę  

i Krzysztofa Worynę, który został przewodniczącym komisji. Do Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego powołano Grzegorza Cyrulika, Dariusza Czakona, Fojcika Piotra, Bogusławę 

Pietrek, Opackiego Henryka, Andrzeja Szawła, Karolinę Szymaniec-Mlicką, Kamila 

Wawrzyczka, Worynę Krzysztofa. Na funkcję przewodniczącego komisja wybrała radnego 

Kamila Wawrzyczka. Do Komisji Działalności Społecznej powołano Pana Zbigniewa Duszę, 

Irenę Grabowską, Janusza Harazina, Hermana Damiana, Helenę Materę, Żuchowskiego 

Piotra. Funkcję przewodniczącego tej komisji powierzono radnemu Zbigniewowi Duszy.  

Do Komisji skarg, wniosków i petycji weszli Henryk Opacki, Janusz Harazin, Wawrzyczek 

Kamil. Funkcję przewodniczącego tej komisji powierzono radnemu Henrykowi Opackiemu. 

Na sesji w dniu 25 sierpnia 2020 roku odwołano z funkcji przewodniczącego rady radnego 

Andrzeja Szawła i z funkcji wiceprzewodniczącej rady radną Irenę Grabowską. Na tej samej 

sesji powołano na przewodniczącego rady radnego Damiana Hermana,  

a na wiceprzewodniczącego rady radnego Grzegorza Cyrulika. Na sesji w dniu  

20 października 2020 roku dokonano również zmian w składach komisji. W Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego, gdzie przewodniczącą została Karolina Szymaniec-

Mlicka w zamian za radnego Kamila Wawrzyczka. W Komisji Działalności Społecznej  

na funkcję wiceprzewodniczącego został powołany radny Harazin Janusz w zamian  

za Damiana Hermana. W Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, gdzie w skład powołano 

Żuchowskiego Tomasza jako przewodniczącego komisji, Andrzeja Szawła jako zastępcę 

przewodniczącego komisji oraz członkami komisji zostali Janusz Harazin, Opacki Henryk  

i Bogusława Pietrek. W czasie kadencji Komisarz Wyborczy w Bielsku Białej wygasił mandat 

radnego sołectwa Golasowice w związku z czym zostały przeprowadzone wybory 

uzupełniające w wyniku których 4 grudnia 2022 roku w okręgu numer 13 na miejsce 

radnego Krzysztofa Woryny wybrano radnego Krzysztofa Gryckiewicza. W związku  

z tą zmianą na sesji w dniu 20 grudnia 2020 roku pomniejszono skład Komisji rewizyjnej 

o Krzysztofa Worynę, a na funkcję przewodniczącej komisji wybrano Helenę Materę. Skład 

Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego w miejsce Krzysztofa Woryny został powołany 

Krzysztof Gryckiewicz. Na sesji w dniu 28 lutego 2023 roku odwołano z funkcji 

przewodniczącego Rady Damiana Hermana, natomiast na kolejnej sesji w dniu 28 marca 
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2023 roku Rada Gminy wybrała na funkcję przewodniczącej Rady radną Bogusławę Pietrek. 

W ciągu całej kadencji przewodniczący i radni pełnili dyżury w ustalonym czasie  

i miejscach. Spotykali się z mieszkańcami, przyjmowali wnioski, propozycje, uwagi, 

problemy, uczestniczyli w różnych przedsięwzięciach, uroczystościach i imprezach 

kulturalnych, sportowych i patriotycznych organizowanych na terenie gminy i poza gminą. 

Radni poza komisjami stałymi pracowali również w komisji mieszkaniowej, w komisjach 

stypendialnych, w Radzie Oświatowej, w Kapitule Nagrody Za Zasługi dla Gminy Pawłowice. 

Współpracowali z Młodzieżową Radą Gminy. Radny Piotr Fojcik uczestniczył jako delegat 

gminy w zgromadzeniach Międzygminnego Związku Komunikacyjnego. Przewodniczący 

wszystkich komisji Rady Gminy wraz z przewodniczącym i wiceprzewodniczącym Rady 

regularnie w każdy pierwszy wtorek miesiąca spotykali się by wypracować tok działań Rady 

na kolejny miesiąc zgodnie z przyjętym harmonogramem pracy. Tematyka obrad Rady 

wynikała z bieżącej działalności gminy, jej jednostek organizacyjnych, zagadnień, których 

rozwiązań wymagało prawo oraz potrzeby przedstawiane przez mieszkańców i radnych. 

Rada rozpatrywała kierowane do niej pisma, skargi i wnioski, podejmowała apele  

i stanowiska mające na celu poprawę życia mieszkańców. I tak w ciągu kadencji Komisja 

Rewizyjna odbyła 59 posiedzeń, Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła 120 

posiedzeń, Komisja Działalności Społecznej odbyła 119 posiedzeń, Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji odbyła 18 posiedzeń. Rada odbyła łącznie z dzisiejszą sesją 57 sesji, 

które trwały około 90 godzin, podczas których frekwencja radnych wynosiła ponad 97%. 

Stuprocentową obecnością wykazali się radni Dariusz Czakon, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Henryk Opacki, Andrzej Szaweł. Łączny czas trwania wszystkich posiedzeń Rady 

w kadencji 2018-2024 wyniósł ponad 500 godzin. W obradach uczestniczyli również Wójt, 

Zastępca Wójta, skarbnik, sołtysi, kierownicy referatów, dyrektorzy gminnych jednostek 

organizacyjnych, Komendant Komisariatu Policji, jego zastępca oraz zainteresowani 

tematyką obrad mieszkańcy, a także przedstawiciele instytucji związanych  

z przedstawianymi tematami. Radni otrzymywali materiały na posiedzenia komisji i sesje 

w formie elektronicznej, a krótkie, ważne informacje przesyłano radnym systemem sms-

owym, co znacznie usprawniło przepływ informacji. Informacje o sesjach udostępniane były 

dla mieszkańców poprzez wywieszanie na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Pawłowice 

oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. Obrady Rady Gminy były transmitowane na żywo, 

a nagrania obrad udostępniane były w BIP-ie. Może teraz troszeczkę jeszcze statystyki  

z poprzednich kadencji, może nie wszystkie, ale tak co drugą. Kadencja 1990-1994 podjęła 

198 uchwał. Kadencja 1998-2002 podjęła 466 uchwał. Kadencja 2014-2018 podjęła 413 

uchwał i obecna kończąca się kadencja podjęła 581 uchwał, czyli nasi radni bardzo owocnie 

pracowali. Najwięcej uchwał zostało podjętych od czasów jak istnieje Rada Gminy. 

Wszystkie uchwały podjęte przez Radę Gminy były publikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej gminy oraz na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Także w zależności  

od tematyki były przesyłane do Wydziału Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego  

i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Rok 2020 był rokiem, w którym w Polsce i na świecie 

wybuchła epidemia wirusa COVID-19, która wywołała zmiany w naszym życiu i pracy. 

Wprowadzone zostały obostrzenia i środki ostrożności. Wpłynęły one na pracę naszej 

instytucji oraz na funkcjonowanie Rady Gminy Pawłowice. Wskutek wprowadzonego 

zagrożenia epidemicznego posiedzenia w tym czasie były prowadzone online i hybrydowo 

poprzez wykorzystanie narzędzi informatycznych. Radni do głosowania wykorzystywali 

system eSesja, który gwarantował uczestnictwo w obradach w sposób bezpieczny i zgodny 

z obowiązującym prawem. W ten sposób odbyło się 10 sesji, 21 wspólnych posiedzeń 

Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego z Komisją Działalności Społecznej i 8 Komisji 

rewizyjnych oraz jedno posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Kończąca  

się kadencja charakteryzowała się merytoryczną, burzliwą dyskusją, dogłębnym badaniem 

spraw. W ciągu tego czasu zawiązały się trzy kluby radnych tj. „Samorządni dla Gminy 

Pawłowice” w skład którego weszli: Andrzej Szaweł, Helena Matera, Kamil Wawrzyczek. 

Następny Klub „Dla Gminy Pawłowice” utworzony przez radnych: Zbigniewa Duszę, Irenę 

Grabowską i Henryka Opackiego oraz „Klub Razem dla Gminy Pawłowice” założony przez 

radnych: Hermana Damiana, Tomasza Żuchowskiego i Karolinę Szymaniec-Mlicką. Radni 

korzystali również z możliwości złożenia pisemnych interpretacji w sprawach o istotnym 

znaczeniu dla gminy. W mijającej kadencji złożono ich sześć. Treść interpretacji  

i udzielonych odpowiedzi podano do publicznej wiadomości w BIP-ie. Corocznie uchwalano 

stawki podatków i opłat lokalnych, które kształtowały wysokość budżetu, a tym samym 
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pozwalały na optymalny rozdział i inwestowanie środków finansowych. Łącznie z budżetem 

uchwalono wieloletnią prognozę finansową, która obejmowała wydatki na zadania 

inwestycyjne w poszczególnych latach. W miarę potrzeb prognoza była dostosowywana  

do możliwości finansowych oraz realizacyjnych. Na bazie zadań podjętych w wieloletniej 

prognozie finansowej występowano o środki z funduszy unijnych oraz innych źródeł 

pozabudżetowych, które miały wielkie znaczenie dla realizacji inwestycji oraz przedsięwzięć 

społecznych. Zarówno rozwój gminy jest doceniany, wyróżniany i nagradzany. Dowodem 

na to są uzyskiwane wyniki w konkursach i rankingach krajowych oraz regionalnych,  

a nade wszystko pozytywny odbiór mieszkańców tego co i jak robimy. W trakcie mijającej 

kadencji co roku wyodrębniany był z budżetu gminy fundusz sołecki. Dzięki temu każde 

sołectwo miało do dyspozycji środki na realizację ważnych i niezbędnych dla mieszkańców 

przedsięwzięć. Mając na względzie bezpieczeństwo i zdrowie mieszkańców, ład  

i funkcjonalność infrastruktury Rada Gminy wydzielała z budżetu gminy środki finansowe 

na realizację zadań należących do powiatu i do województwa z przeznaczeniem na poprawę 

utrzymania dróg, chodników, poboczy powiatowych i wojewódzkich, na dofinansowanie 

działalności policji, straży pożarnej, Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 2  

w Jastrzębiu, czy Szpitala Joannitas w Pszczynie. W dniu 24 października 2003 roku Rada 

Gminy w wyniku tajnego głosowania wybrała ławników na kadencję 2024-2027. Do Sądu 

Rejonowego w Jastrzębiu wybrano czterech ławników, w tym dwóch do orzekania z zakresu 

prawa pracy i jednego ławnika do Sądu Okręgowego w Rybniku. Na wniosek radnego Rada 

Gminy Pawłowice podjęła m.in. uchwałę o wprowadzeniu na terenie gminy Pawłowickiej 

Karty Mieszkańca, na podstawie której mieszkańcy od 2024 roku mogą korzystać z szeregu 

ulg i zniżek. Z inicjatywy Klubu Radnych dla Gminy Pawłowice Rada podjęła uchwałę  

w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy Pawłowice,  

na mocy której mieszkańcy będą mieli możliwość aktywnego uczestnictwa w podejmowaniu 

decyzji w ważnych dla nas sprawach. Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego 

przynajmniej raz w roku analizowała stan bezpieczeństwa na drogach, organizację ruchu 

drogowego, zamierzenia pod kątem dalszej budowy oraz remontów dróg, ścieżek 

rowerowych i chodników. Kilkakrotnie odbywała wizje w terenie, by na miejscu zbadać stan 

faktyczny. Analizowała potrzeby w zakresie infrastruktury sanitarnej i wodociągowej, 

kanalizacji deszczowej, zajmowała się stanem mienia gminnego, omawiała stan budżetu  

w ciągu roku ze szczególnym uwzględnieniem stanu zadłużenia i jego spłaty, a także 

tematykę pozyskiwania i zagospodarowywania środków pozabudżetowych, krajowych  

i unijnych. Opiniowano wnioski o nabycie lub zamianę gruntów dla potrzeb gminy, także 

wnioski o zbycie gruntów zbędnych, a mogących poprawić zagospodarowanie 

nieruchomości mieszkańcom. Dla prawidłowego zagospodarowania terenów zmieniono 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, analizowano obowiązujące studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. W ramach działań 

ekologicznych opiniowano i dostosowywano do bieżących potrzeb i możliwości finansowych 

program opłat od inwestycji służących ochronie powietrza. Komisje spotykały się również 

z przedstawicielami górnictwa, by wspólnie wypracować kierunki eksploatacji górniczej  

z jak najmniejszym uszczerbkiem dla terenów i zabudowań w gminie. Na posiedzeniach 

poruszano też temat funkcjonowania komunikacji lokalnej i ponadlokalnej, gdzie 

uwzględniając potrzeby mieszkańców dostosowano między innymi rozkład jazdy. 

Omawiano między innymi postępowania sądowe, których stroną jest lub była gmina, czy 

stan realizacji inicjatyw lokalnych. Komisja Działalności Społecznej na posiedzeniach 

tematycznych analizowała stan oświaty w gminie, w tym również funkcjonowanie 

przedszkoli, żłobków oraz regulaminy stypendialne. Opiniowała corocznie plan działania 

Gminnego Ośrodka Kultury, Ośrodka Ośrodka Sportu, Gminnej Biblioteki Publicznej oraz 

programy z zakresu profilaktyki zdrowotnej, przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii, 

wyznaczając wielkość środków na ich finansowanie z budżetu gminy. Komisja zajmowała 

się tematami bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz współpracy z Ochotniczymi 

Strażami Pożarnymi i Policją. Zajmowała się również sprawami z zakresu opieki społecznej, 

bezrobocia, polityki zatrudnienia. Podczas komisji wyjazdowych oceniała stan utrzymania 

zieleni w gminie, zagospodarowanie, bezpieczeństwo, użytkowanie placów zabaw, siłowni 

i altan. Członkowie Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz Komisji Działalności 

Społecznej obradowali na komisjach połączonych. Na bazie przeprowadzonych dyskusji  

i analiz na posiedzeniach, odbywanych wizji w terenie, rodziły się wnioski i pomysły. Wiele 

z nich ma odzwierciedlenie w postaci nowych lub wyremontowanych dróg, ciągów 
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pieszorowerowych, chodników, wyremontowanych budynków oświatowych i służby 

zdrowia. Komisja rewizyjna na swych posiedzeniach badała realizację budżetu gminy, 

realizację uchwał podjętych przez Radę Gminę, kontrolowała sposób realizacji zadań 

poprzez jednostki organizacyjne oraz sposób wykorzystywania środków, jakimi 

dysponowała, analizowała działalność Referatu Podatków i Opłat, sprawdzając przy tym 

ściągalność zaległości podatkowych. Kontrolowała działalność Referatu Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa w zakresie gospodarki odpadami, ustawy antysmogowej, ekologii  

i dofinansowanie spółek wodnych. Sprawdzano procedury przetargowe i stan realizacji 

inwestycji. Corocznie po zakończonej procedurze kontrolnej, komisja rewizyjna 

sporządzała protokół końcowy z przeprowadzonych kontroli i składała do Rady Gminy 

wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

rozpatrywała i wydawała opinie w sprawie skarg, wniosków i petycji w terminach 

przewidzianych prawem i przedstawiała je Radzie Gminy. Przeanalizowała w ciągu kadencji 

łącznie 9 petycji, 12 skarg i 1 wniosek. W posiedzeniach często brali udział kierownicy 

referatów Urzędu Gminy, jednostek organizacyjnych oraz osoby merytorycznie 

odpowiedzialne za dany temat oraz osoby skarżące, składające petycje, czy wniosek.  

Na koniec kadencji wszystkie sprawy skierowane do komisji zostały ostatecznie 

zakończone. Radni podnosili swoje kompetencje biorąc udział w organizowanych dla nich 

szkoleniach. Gmina jest także członkiem Śląskiego Forum Przewodniczących Rad Gmin  

i Powiatów, które w ramach składki członkowskiej organizują raz na kwartał szkolenie  

dla przewodniczących rad, w których systematycznie uczestniczyliśmy. Kończąc 

sprawozdanie składam serdeczne podziękowanie Wójtowi, Zastępcy wójta, pracownikom 

Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych za dobrą współpracę, za pomoc w załatwianiu  

na wyjaśnianie wielu problemów, z jakimi przychodziło nam się zmierzyć, za czas 

poświęcony na posiedzeniach komisji i sesjach. Na podkreślenie zasługuje współpraca Rady 

Gminy z gminnymi jednostkami pomocniczymi. I tutaj wyrazy szczególnego uznania dla 

Sołtysów i Rad sołeckich za wymagającą wysiłku i zaangażowania w ich pracę społeczną. 

Dziękuję również za współpracę radnym powiatowym, Komendantowi Policji  

w Pawłowicach. Dziękuję mieszkańcom za obdarzenie radnych zaufaniem i wybór na tak 

zaszczytną funkcję. Mam nadzieję, że Rada Gminy kończącej się kadencji sprostała 

Państwa oczekiwaniom. Radnym dziękuję za zaangażowanie, służbę na rzecz gminy 

Pawłowice. Wszystkie inicjatywy mające na celu rozwój społeczności lokalnej, każdy 

projekt przynosi i przynosić będzie mniejsze lub większe, długotrwałe efekty, które  

na trwałe wpiszą się w historię naszego regionu. A Radzie Gminy wybranej w dniu  

7 kwietnia na dziewiątą kadencję życzę wytrwałości, aby praca społeczna, którą 

podejmujecie przyniosła wam na co dzień zadowolenie i satysfakcję. Dziękuję. Chciałabym 

tak jeszcze prywatnie też podziękować, może już tak nie odczytując, ale Panu Wójtowi, 

Pani Wicewójt, całej mojej Radzie, wszystkim, z którymi mieliśmy przyjemność pracować. 

Dziękuję bardzo, bo pięć lat to kawał czasu. I dziękuję, że wytrwaliśmy, że byliśmy razem. 

Na prezentacji wójta było to wszystko pięknie pokazane. Co po nas zostanie? Jeszcze raz 

wszystkim bardzo dziękuję. A teraz, drodzy Państwo, wspólnie z Wójtem chcielibyśmy 

indywidualnie podziękować radnym. I proszę o pomoc Panią Beatę Cyganek i Panią 

Katarzynę Janik. 

 

KIEROWNIK REFERATU PROMOCJI I INTEGRACJI EUROPEJSKEJ BEATA CYGANEK 

Poproszę Pana Wójta i Panią Przewodniczącą o podejście przed mównicę. Będę kolejno 

wyczytywała nazwiska, a radnych i radne proszę o podejście i odebranie pamiątkowego 

dyplomu, długopisu oraz folderu podsumowującego ostatnią kadencję. I proszę, żeby tutaj 

wychodzić przez środek sali sesyjnej. Zapraszam radnego Grzegorza Cyrulika. Pan 

Grzegorz Cyrulik od 25 sierpnia 2020 roku pełnił funkcję wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Pawłowice. Proszę jeszcze ustawić się do pamiątkowego zdjęcia. Radny Zbigniew 

Dusza. Pan Zbigniew Dusza w Radzie Gminy zasiadał od 1998 roku, czyli od 26 lat i jest 

obecnie radnym z najdłuższym stażem. W mijającej kadencji pełnił funkcję 

przewodniczącego Komisji Działalności Społecznej. Radna Helena Matera. Od 20 grudnia 

2022 roku Pani Helena Matera była przewodniczącą Komisji rewizyjnej. Radny Henryk 

Opacki. W mijającej kadencji do 20 października 2020 roku Pan Henryk Opacki był 

przewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny Krzysztof Gryckiewicz został 

radnym gminnym 20 grudnia 2022 roku w wyniku wyborów uzupełniających. Radny Kamil 

Wawrzyczek. Do 20 października 2020 roku był przewodniczącym Komisji Gospodarki  
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i Mienia Komunalnego. Radna Irena Grabowska. Pani Irena Grabowska pełniła funkcję 

wiceprzewodniczącej Rady Gminy Pawłowice od 20 listopada 2018 roku do 25 sierpnia 2020 

roku. Radny Andrzej Szaweł był przewodniczącym Rady Gminy Pawłowice od 20 listopada 

2018 roku do 25 sierpnia 2020 roku. Radny Tomasz Żuchowski był przewodniczącym 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji od 20 października 2020 roku. Radny Janusz Harazin  

od 20 października 2020 roku był zastępcą przewodniczącego Komisji Działalności 

Społecznej. Radny Damian Herman pełnił funkcję przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice od 25 sierpnia 2020 roku do 28 lutego 2023 roku. Radny Dariusz Czakon. Pan 

Dariusz Czakon zasiadał w Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego. I radny Piotr Fojcik. Pan Piotr Fojcik zasiadał w Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego. Nieobecni na dzisiejszej sesji radna Karolina Szymaniec-Mlicka, obecna 

przewodnicząca Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz radny Krzysztof Woryna, 

który funkcję radnego pełnił do 21 czerwca 2022 roku, otrzymają podziękowania  

w późniejszym terminie. Panie Wójcie, proszę również o wręczenie podziękowań dla 

przewodniczącej Rady Gminy. Pani Bogusława Pietrek została przewodniczącą 28 marca 

2023 roku, ale jako radna zasiada w Radzie Gminy od 2014 roku. No i teraz zamiana ról, 

czyli Pani przewodnicząca dziękuję Panu Wójtowi. Proszę Państwa, mijająca kadencja jest 

drugą kadencją Pana Franciszka Dziendziela jako Wójta Gminy. Pełni tę funkcję od 2014 

roku, ale z gminnym samorządem jest związany od samego początku, od 1990 roku, kiedy 

został wybrany na radnego. A od 1998 roku, do momentu wyboru na Wójta, był 

przewodniczącym Rady Gminy Pawłowice. Dzisiejsza sesja to również jest okazja dla 

podziękowań dla Pani Joanny Śmieji, która w 2018 roku została wybrana przez Wójta na 

jego zastępczynię. O odebranie podziękowań prosimy jeszcze Panią Barbarę Szulińską, 

Skarbnika Gminy Pawłowice, która w sierpniu 2020 roku uchwałą Rady Gminy została 

wybrana na to stanowisko, a dziś kończy swoją pracę w Urzędzie Gminy Pawłowice. 

Dziękujemy bardzo. Proszę Państwa, są z nami również goście, którzy od dawna 

współpracują z pawłowickim samorządem i też wiem, że niektórzy z nich chcieliby zabrać 

głos. Zapraszam tutaj do mównicy Pana Aleksandra Szymurę, Dyrektora Pracy KWK 

Pniówek. 

 

DYREKTOR PRACY KWK PNIÓWEK ALEKSANDER SZYMURA 

Dzień dobry, witam bardzo serdecznie. Szanowny Panie Wójcie, Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo, mam zaszczyt w imieniu Dyrekcji Kopalni Pniówek oraz wszystkich 

pracowników złożyć serdeczne podziękowania za owocną współpracę podczas Pana 

kadencji jako Wójta Gminy Pawłowice. Oczywiście zwracam się do Pana Franciszka 

Dziendziela, pełniącego obowiązki Wójta Gminy Pawłowice. Przez cały okres działalności 

samorządowej mogliśmy liczyć na zaangażowanie, życzliwość i otwartość na dialog. Był 

Pan zawsze gotów do rozmów oraz wspólnego poszukiwania rozwiązań wielu problemów. 

Szczególnie cenimy okazaną pomoc związaną z rozwojem kopalni, dzięki której mogliśmy 

zrealizować wiele ważnych projektów służących lokalnej społeczności. Jesteśmy 

przekonani, że nadal będzie Pan aktywnie działał na rzecz gminy Pawłowice. Życzymy 

dalszych sukcesów w życiu osobistym i zawodowym. Z poważaniem Dyrekcja oraz 

Pracownicy Kopalni Pniówek. To tyle z racji służbowej. Pozwolę sobie na osobisty przekaz 

dla całej społeczności gminy Pawłowice, dla Państwa tutaj zgromadzonych. Jestem dumny, 

że mogę, mogłem współpracować przez ponad 30 lat z kimś takim, jakim jest Pan Wójt 

Franciszek Dziendziel. Jest dla mnie wielkim mentorem życiowym, osobistym, zawodowym, 

służbowym i cieszę się, że mogłem przez tyle lat mieć kogoś takiego obok siebie. 

Przeszliśmy drogę długą, bo to 30 lat, jakby nie było, jest sporo czasu, były trudne 

momenty, zwłaszcza z racji służbowych, ale udało nam się je pokonać. Cieszę się bardzo, 

że gmina ma tak wysoki prestiż i to jest głównie zasługa włodarzy tej gminy. Ja mogę 

przypomnieć jedynie drogę świętej pamięci Damiana Galuska, który ją rozpoczął, a Wójt 

Franciszek Dziędziel kontynuował. I jeszcze raz składam bardzo serdeczne podziękowania 

i gratulacje dla Państwa. Życzę Wójtowi jeszcze raz z racji osobistej takiej komitywy bardzo 

sobie ją cenię wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo. 

 

KIEROWNIK REFERATU PROMOCJI I INTEGRACJI EUROPEJSKEJ BEATA CYGANEK 

Jest z nami również Pani Marzena Kępska, Dyrektorka Pawłowickiego Oddziału Okręgowej 

Spółdzielni Mleczarskiej Włoszczowa. Również proszę Panią Marzenę o zabranie głosu. 
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DYEKTORKA PAWŁOWICKIEGO ODDZIAŁU OKRĘGOWEJ SPÓŁDZIELNI MLECZARSKIEJ 

WŁOSZCZOWA MARZENA KĘPSKA 

Panie Wójcie, Pani Przewodnicząca, przede wszystkim bardzo dziękuję za to zaproszenie 

dzisiejsze na Radę, bo daje mi to możliwość podziękowania, skierowania szczególnego 

podziękowania dla Pana Wójta za tą wieloletnią pracę, za ten wkład, za serce, za wszystko, 

co Pan uczynił dla tej gminy, dla mieszkańców, dla przedsiębiorców. Naprawdę jesteśmy 

dumni i będziemy długo, długo, bardzo długo wspominać tą drogę, którą Pan wytyczył dla 

nas tutaj wszystkich. Także serdecznie jeszcze raz dziękuję. Cóż więcej mogę dodać? Mój 

przedmówca powiedział chyba wszystko. Ja mogę tylko dalej życzyć dużo, dużo zdrówka, 

spełnienia na tej nowej, następnej ścieżce. Serdecznie, serdecznie dziękuję w imieniu 

swoim, własnym i Zarządu Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej Włoszczowa. Dziękuję, 

Panie Wójcie. Oczywiście nie byłoby tego wszystkiego, gdyby nie Rada i tutaj też chciałam 

serdeczne podziękowanie skierować dla Pani Przewodniczącej, dla całej Rady, ale na jej 

ręce złożyć serdeczne podziękowania w imieniu własnym i również mojej firmy. Serdecznie 

dziękuję za pracę, za wkład i za wsparcie Pana Wójta w tych wszystkich latach dążeń  

do tego, żeby ta gmina wyglądała i będzie wyglądała jeszcze piękniej. I wydaje mi się,  

że goście, którzy tutaj przyjeżdżają i odwiedzają naszą mleczarnię, z taką dumą patrzą  

i mówią, no znajdujecie się w samym sercu gminy. Ja mówię, no w samym sercu pięknej 

gminy. Także dziękuję serdecznie. 

 

KIEROWNIK REFERATU PROMOCJI I INTEGRACJI EUROPEJSKEJ BEATA CYGANEK 

Dziękuję Państwu, dziękuję Pani Przewodniczącej, Panu Wójtowi. Wiem, że są jeszcze inni 

goście obecni na sali i na pewno też jeszcze będzie okazja, żeby podziękować Panu 

Wójtowi, czy Radzie Gminy. Dziękuję. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo, wszystkim dziękuję tutaj w imieniu radnych, Przewodniczącej, 

wszystkim Państwu, którzy tutaj wystąpiliście, którzy jesteście serdecznie dziękuję za 

współpracę z niektórymi 10 letnią, innymi nawet ponad 30 letnią. Serdecznie dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Drodzy Państwo, jesteśmy w punkcie informacji Wójta i Przewodniczącej. Pan Wójt 

chciałby? Już chyba wszystko powiedział. Ja chciałam też jeszcze raz wszystkim 

podziękować. Jest nam bardzo miło, że na tej sesji żeśmy się wszyscy spotkali, że tak 

dobrze nam się razem pięć lat pracowało i chciałam powiedzieć, że przed nami następne 

pięć lat. Chciałabym, żeby one były równie dobre, a może nawet lepsze i abyśmy razem 

mogli znowu za pięć lat tutaj się spotkać. Dziękuję bardzo i przechodzę do punktu wolne 

głosy i wnioski. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Pan Zbyszek Dusza proszę. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Dziękuję bardzo. Ja chciałem się odnieść proszę Państwa, bo nawet nie wiedziałem, że tak 

ten czas szybko przeleciał, że to 26 lat. Proszę Państwa, chciałem podziękować także 

mieszkańcom osiedla, mieszkańcom gminy, no i pracownikom, przede wszystkim 

pracownikom Urzędu za pomoc w pełnieniu funkcji radnego. Oczywiście ekipie 

prowadzącej, czyli Panu Wójtowi, Pani Wicewójcinie. I proszę Państwa chciałbym bardzo 

podziękować radnym, radnym kadencji, tej kadencji i radnym poprzednich kadencji za to, 

że możemy sobie powiedzieć, to znaczy ja mogę sobie powiedzieć, że nie wiem skąd mi 

takie hasło wpadło, że serce rośnie jak patrzę na tę naszą gminę. Dlatego kończąc proszę 

Państwa chciałbym życzyć wszystkim radnym i Pani Wójcinie wszystkiego najlepszego. Jak 

to już było tu powiedziane na nowej drodze życia, czyli przeprowadzeniu tej naszej gminy, 

która aż serce rośnie jak się na nią patrzy. Dziękuję ślicznie. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Pan Andrzej Szaweł też zgłasza. 

 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Dużo tu słodkości zostało powiedzianych, dużo 

kwiatów, oklasków i tak dalej. Ja się chciałem odnieść Panie Wójcie do Pana sprawozdania. 

Po sprawozdaniu były oklaski. Ja też klaskałem, ale bardzo cicho, dlatego że w tym 
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sprawozdaniu nie było jednego. Pan się domyśla, czego nie było wiadomo, slajdu, że został 

wykonany skytepark w Warszowicach. Różne przyczyny tego były. Od 2020 roku, czyli 

czwarty rok, starałem się o to, pierwsze pismo poszło do gminy, ale mniejsza z tym. Ale 

raduje mnie serce, co powiedziała Pani Wicewójt, że 19 czerwca, o tym ja wiem, bo jestem 

w kontakcie z Panią architekt z Rybnika, nareszcie porządna firma, i będzie ten projekt 

gotowy. Myślę, że zostanie to zrealizowane w tym roku, ten skytepark. Osobiście będę 

tutaj przyjeżdżał, Pani Wicewójt, na te wszystkie komisje, sesje, aż ten skytepark będzie 

zrobiony. Ja wiem, Panie Wójcie, że różnie to było w tym czasie, żeby to zrobić, ale faktem 

jest że, dużo Pan zrobił tutaj dla tej gminy, bardzo dużo. I to jest właśnie chwała dla Pana. 

Można mówić różnie, że czasami było gorzej, czasami lepiej, czasami bardzo dobrze, ale 

Pan tu swoje życie poświęcił dla tej gminy. Zawsze się zastanawiałem, jeszcze jak byłem 

sołtysem, skąd Pan wie, że tamta dziura jest akurat nie zasypana, czy ta droga i tak dalej. 

No dlatego, że Pan jeździłeś za dużo na rowerze, nie? I tutaj nie szło Pana po prostu  

w żaden sposób zaskoczyć, nie? Także Pani Wicewójt, bardzo Panią proszę, żeby ten 

skytepark powstał i ja tego będę pilnował. Bo jeżeli komuś się daje słowo, a dałem takie 

słowo mieszkańco, to słowa należy dotrzymać. I Pani i Pan Wójt tak samo do tego byście 

dążyli. Wszystkim Wam, proszę Państwa, nie dziękuję za spotkania, tylko za dobre słowo  

i w ogóle, że po prostu żeśmy się tutaj spotykali, czasami było bardzo miło, czasami było 

mniej, czasami było bardzo ostro, no ale takie jest po prostu życie. Nie można zawsze 

słodzić, nie można zawsze klaskać, a najważniejsze żeby mówić prawdę, nie okłamywać 

się i tak dalej. Życzę Państwu przede wszystkim, wszystkim tutaj jak jesteśmy i Waszym 

rodzinom dużo, dużo zdrowia, bo to nam jest potrzebne, a z resztą damy radę. Dziękuję 

bardzo. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Panu Andrzejowi. Czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. Pan Kamil 

Wawrzyczek proszę bardzo. 

 

RADNY KAMIL WAWRZYCZEK 

To ja również dołączam się do tych życzeń i podziękowań, żeby nie było, bo w tych czasach 

często skupiamy się na tych negatywnych kwestiach. Finalny efekt może gdzieś tam 

przybierać taki obraz, że poruszamy właśnie gdzieś tam na tym forum publicznym tylko te 

elementy, które nie do końca gdzieś tam wychodzą, albo w których się spieramy i mamy 

odmienne zdania, a nie chciałbym, żeby ten przekaz finalny właśnie przez pryzmat tych 

niedopowiedzeń był postrzegany. Pan Wójt działał tutaj szmat czasu, tak jak to już zostało 

przywołane zdziałał naprawdę masę pozytywnych rzeczy. Masa inwestycji tu powstała  

w naszej gminie. Sam na swoim profilu też, chociażby w odniesieniu do naszego sołectwa 

w Pielgrzymowicach, przywołałem te realizacje, które w tej ostatniej kadencji miały 

miejsce. Myślę, że czasem wydaje nam się to być wszystko bardzo oczywiste i tak nieraz 

jak na co dzień gdzieś tutaj przebywamy to pewnie tego wszystkiego nie widzimy, bo po 

prostu to się dzieje i jest to dla nas chleb powszedni. Jednak jak spojrzymy na to  

z perspektywy właśnie tego jak nasza gmina wyglądała przed pięcioma laty, a jak wygląda 

teraz, no to myślę, że wszyscy będziemy zgodni, że dzieje się naprawdę dobrze. Tak więc, 

Panie Wójcie, teraz już na tej zasłużonej emeryturze, właśnie tego spokoju, odetchnięcia, 

realizowania się w tych wszystkich podróżach, tych dalszych, ale też i tych bliższych tutaj 

po tej naszej gminie, choćby właśnie na tym rowerze, żeby czasem gdzieś o którejś dziurze 

jeszcze poszczególnym radnym wspomnieć, że coś jeszcze jest do zrobienia. Także dzięki 

i wszystkiego dobrego. Jeszcze może właśnie, bo tutaj skupiamy się na Panu Wójcie, 

zresztą słusznie, ale nie ukrywam, że sam będę odczuwał też dość solidny niedosyt z uwagi 

na to, że niektórych radnych też tutaj z nami nie będzie, jak chociażby tutaj przywołany 

Zbyszek Dusza. Tutaj zostało wskazane, że Pan Wójt był tu mentorem. Ja nie ukrywam, 

że Zbyszek Dusza swoim podejściem, swoim stylem działania bardzo mi zaimponował. Też 

bardzo dużo się od niego nauczyłem i to zawsze zostanie tutaj gdzieś w mojej pamięci, że 

ten Zbyszek był naprawdę takim solidnym fundamentem tej Rady. Tutaj z kolei po mojej 

prawicy Irenka tak samo nieobecna w przyszłej kadencji, dalej Andrzej. To są osoby, które 

naprawdę wnosiły do tej Rady bardzo dużo i wiele wartościowych kwestii. Jak chodzi  

o Andrzeja, wiemy, że oczywiście to było podsycone mocnym temperamentem, ale to 

wszystko gdzieś tam niosło za sobą swoją wartość. Oczywiście po lewej jest jeszcze  

też Helenka. No i również to są takie osoby, które gdzieś tam na pierwszym miejscu mają 
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to dobro mieszkańców, tą taką szczerą prostolinijność, która finalnie przekłada  

się na bardzo dobrą współpracę. Także jeszcze raz wszystkim dziękuję, życzę powodzenia, 

no i bądźmy w kontakcie. Wszystkiego dobrego. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. Nie widzę. Wobec tego drodzy 

Państwo przechodzimy do punktu zakończenia obrad. Dobiegła końca ostatnia w ósmej 

kadencji Rady Gminy sesja i oficjalnie jeszcze raz wszystkim dziękuję. Było bardzo miło 

współpracować. Tak jak powiedział już Kamil szkoda że nie wszyscy zostaniemy jeszcze na 

następne pięć lat, ale myślę że będziemy razem. W końcu nie wyjeżdżamy, jesteśmy i 

będziemy się spotykać i współpracować. Drodzy Państwo oficjalnie zamykam 57 sesję Rady 

Gminy Pawłowice. Wszystkim bardzo dziękuję. 


